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§ 20 
Genomgång av närvarande ledamöter samt val av 
protokollsjusterare och datum för signering  

Beslut  
Johan Kling (C) och Salar Rashid (S) utsågs att justera dagens 
protokoll. Justering sker digitalt den 3 februari 2022. 
 

Sida 2 (54)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2022 
 

2022-01-27 

§ 21 
Godkännande av dagordning  

Beslut  
Dagordningen godkändes. 
Tre övriga frågor anmäldes: 

 Unga vuxna, skrivelse från Centerpartiet, Moderaterna, 
Liberalerna och Miljöpartiet. 

 Utredning av stora förskolor kontra mindre enheter, 
skrivelse från Sverigedemokraterna. 

 Otillåten påverkan av myndighetsutövning, skrivelse från 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt 
initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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§ 22 
Inventering av råttbeståndet i stadsdelen  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/750 
 

Beslut  
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har fått en skrivelse för beredning från nämnden. I 
skrivelsen föreslås att förvaltningen utreder och inventerar 
beståndet av råttor i stadsdelen samt vid behov initierar effektiva 
råttbekämpande åtgärder. 
Förvaltningen konstaterar att trafiknämnden har det övergripande 
ansvaret för skadedjursbekämpning inom staden. Detta ansvar 
omfattar såväl inventering som bekämpningsåtgärder. Förvaltningen 
ställer sig positiv till en utvecklad samverkan med trafikkontoret 
kring skadedjursbekämpning, men ser att den handlingsplan för 
skadedjursbekämpning som trafiknämnden har beslutat om först 
behöver godkännas av kommunfullmäktige. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga. 

Bilaga 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2022-01-27 
Dnr Skhlm 2021/750 
Tapani Juntunen (SD) 
 Mari Malm (SD) 
  
Om Inventering av råttbeståndet i Stadsdelen 
Särskilt uttalande 
Vi vill tacka förvaltningen för en grundlig utredning i frågan om 
skadedjur såsom råttor. 
Det glädjer oss att sakfrågan redan finns inbakad i stadens arbete 
och förvaltning. 
Vi tror starkt på att alla avhjälpande kommande åtgärder kommer 
kräva aktivt arbete från varje lokal förvaltning 
(stadsdelsförvaltning) även om det övergripande ansvaret ligger på 
trafiknämnden och tillhörande förvaltning. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/750-2 (Godkänd - R 1) Inventering av 
råttbeståndet i stadsdelen. 

 SKHLM 2021/750-3 Bilaga 1 - Skrivelse. 
 SKHLM 2021/750-4 Bilaga 2 - Handlingsplan 

skadedjursbekämpning. 
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§ 23 
Nyanländas etablering  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/899 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden beslutar följande: 
1. Att stadsförvaltningen presenterar en plan för hur den idéburna 
sektorn och civilsamhällets engagemang och kraft tas tillvara i 
frågan och arbetet med nyanländas etablering i stadsdelen. 
  
2. Att SHIS-värden och jobbcoacher bjuds in till stadsdelsnämnden 
för att presenterar sitt arbete för stadsdelsnämnden på ett infonämnd 
  
3. Att en utvärdering halvårsvis presenteras för stadsdelsnämnden 
gällande arbetet med nyanländas etablering 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har fått en skrivelse för beredning från nämnden. I 
skrivelsen ombeds förvaltningen att rapportera vilka 
etableringsinsatser som anordnas för nyanlända i stadsdelen, som 
rör både arbetsmarknad och bostadsmarknad. Förvaltningen ska 
även presentera statistik från tematräffarna i maj och juni och 
beskriva hur förvaltningen följer upp och analyserar etableringen av 
nyanlända inom stadsdelen, och hur delaktig målgruppen är i detta. 
Därtill ska förvaltningen ta fram en utvärdering av 
etableringsinsatser med ett barnrättsperspektiv kring hur aktiva 
nyanlända barn är i stadsdelens fritidsaktiviteter och 
idrottsföreningar. 
Nyanländas etablering är ett prioriterat område för förvaltningen. 
Förvaltningen fokuserar särskilt på att nyanlända barnfamiljer ska 
komma vidare till en stadigvarande bostad och de vuxna in i arbete. 
 

Förslag till beslut 
 Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt 
ersättaryttrande, ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativs, som sitt ersättaryttrande, 
förslag till beslut och hör bifall därtill. 
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Bilaga 1 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2022-01-27 
  
Nyanländas etablering 
  
Dnr SKHLM 2021/827 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
Förslag till beslut 
  
1. Att stadsförvaltningen presenterar en plan för hur den idéburna 
sektorn och civilsamhällets engagemang och kraft tas tillvara i 
frågan och arbetet med nyanländas etablering i stadsdelen. 
2. Att SHIS-värden och jobbcoacher bjuds in till stadsdelsnämnden 
för att presenterar sitt arbete för stadsdelsnämnden på ett infonämnd 
3. Att en utvärdering halvårsvis presenteras för stadsdelsnämnden 
gällande arbetet med nyanländas etablering 
4. Att därutöver anföra 
Vi vill börja med att tacka förvaltningen för svaret på våra skrivelse. 
I tider då högerextrema krafter har fått ett fotfäste ute i Europa och 
Sverige, samt att personer med utomeuropisk bakgrund 
demoniseras, så är det viktigt att vi lyckas med etableringen av 
nyanlända. 
Vi inom oppositionen tycker att det är positivt att 
fritidsverksamheten ska arbeta mer uppsökande för att nyanlända 
barn och unga ska bli mer delaktiga i kultur och idrottslivet. Alla 
barn ska ha lika möjligheter och kännedom om utbudet av 
aktiviteter som stadsdelen organiserar. Vi noterar dock den stora 
skillnaden på hälsodagsnärvaron mellan boendet i Vårberg (15) och 
Bredäng (55), där grannätverket (civilsamhället) Granne till Granne 
finns, därför undrar vi hur stadsdelsnämnden arbetar för att stötta 
det engagemang som redan finns samt uppmuntra till ökat 
engagemang bland civilsamhället – då det visat sig ha god effekt. 
Det är obestritt att nyanlända med svensktalande vänner (kollegor, 
grannar osv.) integreras snabbare och känner sig mer inkluderade än 
människor som enbart träffar svenskar i roller som 
myndighetspersonal eller liknande. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/899-2 (Godkänd - R 1) Nyanländas 
etablering. 

 SKHLM 2021/899-1 Skrivelse; Nyanländas etablering. 
 SKHLM 2021/899-3 Bilaga 2 - Inbjudan temakväll juni. 
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§ 24 
Skrivelse om samarbete med Egalia Skärholmen  
- svar på skrivelse 
SKHLM 2021/903 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen har fått en skrivelse för beredning från nämnden. I 
skrivelsen föreslås att förvaltningen ska undersöka möjligheten till 
IOP-avtal med Egalia Skärholmen/RFSL Stockholm. Förvaltningen 
anser att verksamhet som riktar sig till hbtqiungdomar behövs, men 
menar att kommunstyrelsens reviderade riktlinjer för idéburna 
offentliga partnerskap bör inväntas innan det är möjligt att ingå 
några nya IOP-avtal. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ordförande Johan Kling (C) anmäler för Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiet, ett särskilt uttalande 
enligt bilaga 1. 
Ledamoten Shamso Ali Hassan (V) anmäler för 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som 
sitt ersättaryttrande, ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga 3. 

Bilaga 1 
Särskilt uttalande, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och 
Miljöpartiet. 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 

Bilaga 3 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
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Bilaga 1, särskilt uttalande, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna 
och Miljöpartiet 
Skärholmens SDN 
 2022-01-27 
                                                                             
Johan Kling (C) m.fl. 
Elisabeth Johnson (M) m.fl. 
Conny Gabrielsson (L) m.fl. 
Sara Grolander (MP) m.fl 
  
  
SU  – IOP med Egalia 
  
  
Från den grönblå majoriteten i både Skärholmen och Stockholms 
stad är målsättningen glasklar. Vi bygger ett hållbart Stockholm för 
alla, oavsett bakgrund, ålder, etnicitet, könsidentitet eller sexuell 
läggning. Ett Stockholm och Skärholmen där vägen till jobb är kort, 
där ett jämlikare samhälle där fler kan leva på sin lön, där fler har 
en meningsfull fritid, antingen via vårt fantastiska föreningsutbud 
eller om du är ung kanske via vår kommunala kultur- och 
fritidsverksamhet. 
  
Inom ramen för den ordinarie fritidsverksamheten pekas bland 
annat den målgrupp som Egalia riktar sig till ut som prioriterad och 
vi förstår den situation som många unga HBTQIA personer befinner 
sig i och vi delar förvaltningens syn på att en verksamhet som riktar 
sig till HBTQIA-ungdomar behövs i vår stadsdel. Samtidigt vet vi 
att staden centralt håller på att se över hur vi staden arbetar med 
IOP-avtal, precis som förvaltningen skriver i svaret på skrivelsen. 
Vi har respekt för stadens processer precis som vi har respekt för att 
frågan om en fritidsverksamhet för HBTQ ungdomar i Skärholmen 
är en fråga som pockar på och behöver lösas skyndsamt, något som 
även delas av våra partivänner i stadshuset utifrån den debatt som 
förts i stadshuset vid ett flertal tillfällen. 
  
Den grönblå majoriteten har under hela mandatperioden arbetat för 
att säkerställa 
och bygga ut platser där unga hbtq-personer kan träffas och umgås, 
såväl i stadens egen regi som i civilsamhällets, såväl i innerstaden 
som i ytterstaden. 
Från den grönblå majoriteten instämmer vi med förvaltningen om 
vikten av trygga mötesplatser för unga hbtq-personer. 
Socialnämndens organisations- och föreningsutskott har beviljat 
Egalia 
Skärholmen ett tidsbegränsat bidrag till utgången av april 2022. 
Därefter har verksamheten möjlighet att ansöka om en förlängning 
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av bidraget under ytterligare ett år. Om en verksamhet har fått 
tidsbegränsat bidrag under två års tid, 
och bedrivit verksamheten i enlighet med de riktlinjer som 
socialnämnden har 
antagit, så kan verksamheten därefter ansöka om 
verksamhetsbidrag. Stockholms 
stad ger i dagsläget verksamhetsbidrag till RFSL:s verksamhet 
Egalia 
Södermalm. Under 2022 kommer även idrottsnämnden att ge Egalia 
Skärholmen ett föreningssstöd om 450 000 kr. 
Stockholms stad ger ekonomiskt stöd till en stor mängd 
organisationer och 
verksamheter inom det sociala området, som gör oerhört viktiga 
insatser för 
stockholmarna. Det är viktigt att det finns en förutsägbarhet och 
likabehandling 
i hur organisationerna bedöms och följs upp. I den grönblå 
majoriteten anser vi, ur principiell 
synpunkt, att det är lämpligast att frågor som rör ekonomiskt stöd 
till enskilda 
verksamheter inom socialnämndens område hanteras av 
socialnämndens organisations- 
och föreningsutskott i vederbörlig ordning och inte genom beslut i 
kommunfullmäktige. 
  
Utifrån de ekonomiska stöd som både Socialnämnden och 
Idrottsnämnden beviljat Egalia Skärholmen och RFSL för att 
bedriva verksamheten är det fullt rimligt att vi avvaktar tills 
kommunstyrelsens utredning om IOP-avtal och dess utformning är 
slutförd innan vi avgör vilka aktörer och verksamheter som är 
aktuella för IOP-avtal. 
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2022-01-27 
  
Om samarbete med Egalia Skärholmen 
  
Dnr: SKHLM 2021/903 
  
Ärende 24 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
 Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Särskild uttalande 
  
Återigen får Egalia Skärholmen nej till en långsiktig finansiell 
lösning för verksamheten och framtiden för mötesplatsen är 
fortfarande oviss. Beslutet slår hårt mot de hbtqi- ungdomar i 
stadsdelen som verkligen behöver en trygg och lokal plats som 
riktar sig direkt mot dem. Unga som besökt verksamheten har 
berättat att de inte vågar gå till andra fritidsgårdar och att Egalia 
Skärholmen varit den enda plats där de känner sig sedda och vågar 
uttrycka sig fritt. Men i det grönblåa styrets Stockholm prioriteras 
uppenbarligen inte unga hbtqi personers livsvillkor. 
  
Egalia Skärholmen startades 2019, som filial till Egalia i city. En 
särskilt viktig mötesplats i ett område där många unga växer upp i 
socioekonomisk utsatthet, och saknar möjlighet att ta sig in till 
centrala delar av staden, där de flesta aktiviteter som riktas till unga 
hbtqi-personer finns. Vi vet att många hbtqi-ungdomar upplever 
stor otrygghet och att den psykiska ohälsan är utbredd. Tillgången 
till trygga mötesplatser nära ledare med liknande erfarenheter är 
livsviktig. 
  
Vi ställer oss frågande till varför staden inte fortsatt vill möta det 
behovet utan istället hänvisar till liknande verksamheter i andra 
stadsdelar som exempelvis Hammarby sjöstad? Menar styret att de 
som besöker Egalia Skärholmen ska åka till andra sidan stan för att 
få rätt till det som staden bör erbjuda lokalt i den egna stadsdelen? 
  
Att hänvisa till konkurrensargument för att inte säkra Egalia 
Skärholmen långsiktiga finansiering är inte hållbart. Istället för att 
säkra de mötesplatser som unga hbtqi-personer ser som ett av få 
trygga sammanhang där de kan vara sig själva, så gör man tvärtom. 
  
I stadens program tas lika rättigheter och möjligheter oavsett sexuell 
läggning, könsidentitet eller könsuttryck 2019-2022 upp och ett av 
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målen är att skapa fler trygga mötesplatser för hbtqi-personer.? De 
olika mötesplatserna konkurrerar inte med varandra - de vänder sig 
till sina respektive lokala invånare. Unga hbtqi personer finns i 
ytterstadens alla delar. 
  
När den rödgrönrosa majoritetens styrde Stockholm startade vi fyra 
nya mötesplatser för unga hbtqi-personer. För oss är det en oerhört 
viktig fråga. Vi vill att Stockholm ska vara en plats där alla unga, 
oavsett sexualitet, könsuttryck och könsidentitet, känner sig trygga 
med att de får stöd och tillräckliga resurser för en hög livskvalitet. 
Vi vill ha en öppen stad som prioriterar inkludering och 
tillgänglighet för alla. 
  
Nu när stadsdelen nyligen avslutat sitt samarbete med Fryshuset 
öppnar det upp för att gå in och stötta Egalia mer långsiktigt genom 
att staden ingår ett idéburet partnerskap (IOP) med organisationen. 
Det finns inte tid att vänta på en utredning. Det oroar oss att staden 
sparar där behoven är som störst. Vill styret visa att hbtqi-
ungdomars trygghet och psykiska hälsa är viktig och prioriterad - 
rädda Egalia i Skärholmen. Ingå ett IOP och stötta verksamheten 
långsiktigt. Det är bråttom nu. 
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Bilaga 3, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2022-01-27 
Dnr Skhlm 2021/903 
  
Tapani Juntunen (SD) 
 Mari Malm (SD) 
  
Om samarbete med Egalia Skärholmen 
Särskilt uttalande 
Vi från Sverigedemokraterna ser fram emot att följa förvaltningens 
arbete med Fritidsverksamheten. Gällande frågan om HBT-gruppen 
ser vi helst att det är den delen av den egna verksamheten som 
också riktar sig till HBT-gruppen som utvecklas. Senast i december 
2021 delegerade förvaltningschefen ut en upphandling av HBT-
utbildning. Det har kommit till vår kännedom att förvaltningen 
utbildar till och med Vaktmästarna i frågor om HBT. Vi är därför 
övertygade att samma förvaltning har förmågan och är taggade att 
utveckla en fritidsverksamhet som också riktar sig till HBT-
gruppen. Vår ambition gällande HBT-gruppen är att röra oss mot en 
normalisering. Vi ser hellre att Sveriges 290 kommuner inklusive 
stadsdelar utvecklar sin egen fritidsverksamhet med en konsoliderad 
verksamhet som även riktar sig till HBT-gruppen, än att vi ser 290 
kommuner som väljer en separat HBT-verksamhet. 
  
Vi finner det också märkligt ur en resursynvinkel, att om 
förvaltningar först väljer att lägga resurser på att utbilda till och 
med vaktmästarna bland personalen, och lägga resurser på 
fritidsverksamhet men sen ändå välja en separat verksamhet för 
HBT-gruppen. Syftet med att lägga resurser på HBT-utbildning 
torde vara att sen därefter också kunna hantera HBT-gruppen inom 
ramen för sin egen verksamhet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/903-2 (Godkänd - R 1) Om samarbete med 
Egalia Skärholmen. 

 SKHLM 2021/903-1 Skrivelse; om samarbete med Egalia 
Skärholmen. 
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§ 25 
Otillåten påverkan av myndighetsutövning inom 
socialtjänst  
- svar på remiss, omedelbar justering 
SKHLM 2021/827 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Under 2020 genomförde revisionskontoret en förstudie inom 
området systemhotande välfärdsbrottslighet. Förstudien visade på 
flera riskområden. Inför 2021 beslutade därför stadens revisorer att 
en granskning inom området otillåten påverkan inom socialtjänsten 
skulle genomföras. Granskningen har sammanställts i en rapport 
som skickats till stadsdelsnämnden för synpunkter med svar senast 
31 januari 2022. 
Granskningen har genomförts med hjälp av en enkätundersökning 
samt intervjuer med medarbetare inom socialtjänstens 
myndighetsutövning. Resultatet av granskningen visar att 
medarbetarna som varit med om otillåten påverkan upplever att de 
får det stöd de behöver av både chef och kollegor. Däremot visar 
granskningen att alla incidenter inte rapporteras i stadens 
incidentrapporteringssystem, vilket försvårar arbetet med 
uppföljning på en stadsövergripande nivå. Rapporten visar även att 
förvaltningen behöver förbättra sitt arbete kring att systematiskt 
redovisa risker vid otillåten påverkan i risk- och 
konsekvensanalyser. 
Förvaltningen instämmer med rapporten om vikten av att staden 
fortsätter att utveckla arbetssätt för att förhindra otillåten påverkan. 
Förvaltningen planerar under 2022 att se över rutiner kring arbetet 
med att rapportera och utreda händelser i 
incidentrapporteringssystemet. Exempelvis genom att höja 
kompetensen om hur systemet används för såväl chefer som 
medarbetare. Utöver detta lyfts även åtgärder för att höja kunskapen 
om hot och otillåten påverkan i förvaltningens risk- och 
väsentlighetsanalys inom ramen för internkontroll. 
 

Förslag till beslut 
 Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt 
ersättaryttrande, ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 
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Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns två förslag till 
beslut, förvaltningens och Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. Han ställer dessa 
mot varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga 2. 

Reservation 
Vice ordförande Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till belsut. 
Ledamoten Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till belsut. 
Ledamoten Robin Augyni (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till belsut. 
Ledamoten Shamso Ali Hassan (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till belsut. 
Ledamoten Carl Henrik Caldaras (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till belsut. 

Bilaga 1 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande.. 

Bilaga 2 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
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Bilaga 1, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
2022-01-27 
  
Otillåten påverkan av myndighetsutövning 
  
Dnr SKHLM 2021/827 
  
Ärende 25 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
Förslag till beslut: 
  
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. Att stadsdelsförvaltningen presenterar för stadsdelsnämnden en 
åtgärdsplan för problemet med underrapporteringar 
3. Att stadsdelsförvaltningen för stadsdelsnämnden presenterar hur 
man arbetar med mångfald- och representationsfrågor inom 
socialtjänsten 
4. Att skärholmens stadsdelsförvaltning presenterar förslag på hur 
man kan få ner personalomsättningen inom socialtjänsten 
  
I budgeten för 2015 fick kommunstyrelsen i uppdrag att i samråd 
med socialnämnden ta fram en stadsövergripande handlingsplan för 
förbättrad arbetssituation för socialsekreterare och 
biståndshandläggare. Det är ett arbete som staden måste fortsätta 
hålla i. 
Akademikerförbundet SSR har flertalet gånger nationellt slagit fast 
att personalomsättningen inom socialtjänsten har de senaste åren 
varit hög och många kommuner har haft svårt att rekrytera ny 
personal. Skärholmen och Stockholms stad är inget undantag i detta 
fall. 
Det är även viktigt att ha med sig att en hög personalomsättningen 
för exempelvis socialsekreterare för direkta effekter för andra 
samhällsvetenskapliga yrkesgrupper inom staden. Både vad gäller 
lönebildning och stadens kompetensförsörjning i bredare 
bemärkelse. 
I ärendet framkommer det att underrapportering av otillåten 
påverkan av myndighetsutövning sker idag inom socialtjänsten. 
Orsakerna är bland annat tidsbrist, att rapporteringssystemet 
upplevs svårhanterligt samt att det i många fall är otydligt hur vissa 
händelser ska rapporteras. Intervjupersonerna lyfter även att det 
finns risk för normalisering kring otillåten påverkan såsom hot och 
våld, och att personalen inte hinner reflektera över händelsen. Vi 
anser att det är otäckt att behöva bemöta liknande situationer på ens 
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arbetsplats, det är inte en säker arbetsmiljö om otillåten påverkan 
normaliseras och är ofta förekommande. 
Allt detta sammantaget gör att tilltron för socialtjänsten minskar 
både hos invånarna och för framtida medarbetare. Idag upplever 
många socialsekreterare och biståndshandläggare att arbetet 
socialtjänsten inte överensstämmer alltid utförs i enlighet med 
socialtjänstlagen, SOL. Lagen är tydlig, men dess implementeringar 
i form av en ramlag, försvåras om problem med allt för strama 
ekonomiska ramar, detaljerade styrsystem och svårigheter att 
rekrytera och behålla personal blir en normalitet. 
Personalomsättningen inom socialtjänsten blir även fråga om 
arbetsrätt, när anställda lämnar sina positioner efter kort tid på 
grund av låg lön, dåligt bemötande och att beslut tas av högt 
uppsatta chefer utan tillräcklig kontakt med verksamheten. Detta 
undergräver medarbetarnas profession och möjligheten till 
kompetensutveckling. 
Stadsdelsförvaltningen behöver även hitta sätt att arbeta med 
mångfald- och representationsfrågor. För att öka tilltron 
socialtjänsten och för att få en mer inkluderande arbetsplats. En 
arbetsplats rik på mångfald minskar riskerna för diskriminering, 
rekryteringsproblem, trakasserier, mobbning och dålig 
sammanhållning. 
Klienter behöver kontinuitet och inte ett ständigt flöde av nya 
handläggare där det finns risk att hamna mellan stolarna. Mångfald 
inom socialtjänsten är givande för en mer jämlik bedömning och 
process där man beviljas insatser man har rätt till. Många klienter är 
i behov av personal med olika perspektiv och kulturell erfarenhet. 

Sida 19 (54)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2022 
 

2022-01-27 

 
Bilaga 2, Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2022-01-27 
Dnr Skhlm 2021/827 
Tapani Juntunen (SD) 
Mari Malm (SD) 
  
Otillåten påverkan av Myndighetsutövning inom Socialtjänst 
Särskilt uttalande 
Vi från Sverigedemokraterna har valt att tidigare lägga fram förslag 
om utredning av tystnadskultur kring interna och externa hat och 
hot riktad mot förvaltningen. Detta förslag röstades trots detta ner. 
Det glädjer oss nu att det internt inom stadens förvaltning ändå har 
uppmärksammats att hot och otillåten påverkan förekommer, och att 
staden inklusive Skärholmens förvaltning agerar mot förekomsten 
av otillåten påverkan. 
Vi vill också passa på att framhäva att rätt strategi mot 
tystnadskultur kring hat och hot aldrig kan vara att lägga locket på. 
Utan tvärtom måste förvaltningar och politiken vara extremt tydlig 
med att varje hat och hot riktad mot en förvaltning kommer att tas 
på största allvar. Mot tystnadskultur finns bara en strategi som är 
rätt. Och det är att var öppen och transparent kring företeelser som 
hot och hat. Varje medborgare och varje anställd skall var trygg 
med och veta att motåtgärder är att vänta om otillåten påverkan av 
verksamheten förekommer. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/827-3 (Godkänd - R 1) Yttrande över 
Revisionskontorets projektrapport om otillåten påverkan. 

 SKHLM 2021/827-2 Projektrapport nr 4/2021, Otillåten 
påverkan av myndighetsutövning inom socialtjänst, dnr RVK 
2021/121. 
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§ 26 
Planärende på samråd, Nordens Vänner 2 m.fl.  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/849 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 

Särskilt uttalande 
Ledamoten Shamso Ali Hassan (V) anmäler för 
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som 
sitt ersättaryttrande, ett särskilt uttalande enligt bilaga 1. Ledamoten 
Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna ett särskilt 
uttalande enligt bilaga 2. 

Bilaga 1 
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna. 

Bilaga 2 
Ersättaryttrande, Feministiskt initiativ. 
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Bilaga 1, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2022-01-27 
Dnr Skhlm 2021/849 
  
Tapani Juntunen (SD) 
 Mari Malm (SD) 
  
Planärende på samråd, Norden vänner 2 m.fl 
Särskilt uttalande 
I ärendet är det otydligt vad gäller parkering och vändplan i 
anslutning till den nya förskolebyggnad som är inplanerad. Ett 
relevant riskmoment under dagen en normal dag är just när föräldrar 
hämtar och lämnar barnen till förskolan. Ju större enheterna nu 
tenderar att bli desto större blir detta riskmoment. Vi vill därför 
uttryckligen uppmana förvaltningen att ta hänsyn till detta 
riskmoment vid all planering av förskolor. Det är helt oundvikligt 
att föräldrar de facto kommer planera in detta moment under dagen 
ihopkopplat med den arbetssituation som dessa föräldrar har. Och 
det kommer innebära att många föräldrar väljer att ta bilen till och 
från förskolan. Ambitionen måste vara att det ska gå att hämta och 
lämna barnen på ett säkert  sätt. 
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Bilaga 2, ersättaryttrande, Feministiskt initiativ 
2022-01-27 
Förslag till detaljplan för ny förskola på fastigheten Nordens vänner 
2 
  
Dnr SKHLM 2021/849 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Ersättaryttrande 
  
Förskolan lägger grunden för barnens lärande och ska vara en trygg, 
rolig och mysig miljö där barn och barns lärande är i fokus. Vi 
instämmer i att det behöver byggas nya förskolor i stadsdelen i de 
fall då befintliga förskolor är i dåligt skick och det inte är möjligt att 
renovera. Däremot vänder vi oss mot att alla förskolor som planeras 
byggas är stora förskolor och som den som planeras i Bredäng ska 
inhysa hela 8 avdelningar. Det är viktigt att det finns olika stora 
förskolor så att de barn som inte mår bra av eller klarar av att vistas 
i en stor förskola med många barn och vuxna får sina behov 
tillgodosedda. Barn är olika och staden måste se till att det finns 
förskolor som passar alla barn. 
Vi vill att staden ska sträva efter att barngruppernas storlek ska 
minska, inte öka. Även om barnen på en stor förskola delas in i 
mindre grupper så innebär stora enheter väldigt många individer att 
förhålla sig till och barngruppernas sammansättning har en tendens 
att bli mer flytande. Behovet av att bygga effektivt får inte skymma 
de pedagogiska ambitionerna och vikten av att barnen är trygga och 
vistas i en lugn miljö. Forskning har visat att mindre och just fasta 
barngrupper är den mest effektiva åtgärden för att pedagogisk 
personal ska få en bättre arbetsmiljö, och känna sig mer tillfreds 
med det arbete de genomför samt att det skapar den stabilitet som 
barn behöver, både vad gäller personal och kamrater. 
Förskolan har en utjämnande uppgift och ska vara utformad så att 
alla barn kan delta och mötas i samma verksamhet. För barn med t 
ex neuropsykiatriska funktionsnedsättningar är behovet av färre och 
mer stabila relationer essentiellt för att minska stress hos barnen. 
Vart ska dessa barn ta vägen om det endast finns stora förskolor? 
I Norge har utvecklingen av stora förskolor av typen Framtidens 
förskola med fler än 5 avdelningar kommit längre än i Sverige. Där 
har det också börjat komma forskning kring vad dessa verksamheter 
har för konsekvenser. Bland annat visar det att dessa stora förskolor 
har större omsättning av personal än mindre förskolor, personalen 
har svårare att överblicka alla barn, barnen får många relationer att 
förhålla sig till både vad gäller barn och vuxna men också rumsligt 
med många olika rum på en stor yta, vilket kan vara svårt 
framförallt för de minsta barnen och barn med behov av särskilt 
stöd. Det storskaliga kan i sig leda till att verksamheten tvingas ha 
en så pass fast struktur att den flexibilitet och kreativitet som 
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verksamheten var menad att ge inte får plats. En större organisation 
innebär också mer tid för planeringsmöten och skriftlig 
kommunikation vilket kan minska personalens tid med barnen. 
Samtidigt som det kan verka effektivt att slå ihop fler mindre 
enheter till en stor vid t ex sjukfrånvaro har det visat sig att - precis 
som i vården - har organisationer på större enheter snarare har 
slimmats än att samla och bevara en stor personalstyrka i 
verksamheten. Vem är dessa stora förskola utformade för? Istället 
för effektiviseringar inom förskolan vill vi satsa på förskolan. 
Forskare menar att storarbetslag som den planerade förskolan i 
Bredäng innebär är en sämre organisation för barnen och att delar 
av barnperspektivet försvinner när förskolor byggs på detta sätt. Här 
krävs en ordentlig konsekvensanalys utifrån ett barnperspektiv. Det 
kan verka kostnadseffektivt att samla många barn och personal från 
olika enheter på samma förskola men frågan är vad de långsiktiga 
konsekvenserna kommer innebära för både barn och personal. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/849-5 Försättsblad - Förslag till en ny 
förskola på fastigheten Nordens vänner 2. 

 SKHLM 2021/849-6 (Godkänd - R 1) Nordens Vänner 5. 
 SKHLM 2021/849-1 Planärende på samråd, S-Dp 2020-

15949. 
 SKHLM 2021/849-3 Plankarta samråd. 
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§ 27 
Vidaredelegation av beslutanderätt: inbjudan till 
gemensam upphandling av medicinsk fotsjukvård  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/907 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/907-4 Vidaredelegation Medicinsk 
fotsjukvård. 
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§ 28 
Kvalitetspremie inom  hemtjänst  
- svar på remiss 
SKHLM 2021/1011 
 

Beslut  
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Den 8 december 2021 inkom en remiss till förvaltningen från 
kommunstyrelsen. Remissen ska besvaras senast den 8 februari 
2022. 
Förvaltningen ombeds att yttra sig kring en modell för 
kvalitetspremie inom hemtjänsten, både privata utförare och egen 
regi. Stadsledningskontoret föreslår att staden under 2022 prövar en 
modell med kvalitetspremier som ett komplement till den ordinarie 
hemtjänstpengen. De indikatorer som modellen baseras på är 
kontinuiteten i den personal som den enskilde träffar, andelen 
arbetade timmar som utgörs av timavlönade medarbetare och 
medarbetarnas utbildningsnivå. 
Förvaltningen anser att indikatorerna utgör bra kvalitetsmått. 
Utformningen av indikatorerna är viktig för att ge en rättvisande 
bild och för att ställas i relation till andra perspektiv och mål. 
  
 

Förslag till beslut 
 Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt 
ersättaryttrande, ett förslag till beslut enligt bilaga 1. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut. Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns två förslag till 
beslut, förvaltningens och Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. Han ställer dessa 
mot varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till beslut. 

Reservation 
Vice ordförande Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till belsut. 
Ledamoten Ulrika Lorentzi (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till belsut. 
Ledamoten Robin Augyn (S) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till belsut. 

Sida 26 (54)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2022 
 

2022-01-27 

Ledamoten Shamso Ali Hassan (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till belsut. 
Ledamoten Carl Henrik Caldaras (S) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till belsut. 
Ersättaren Sara Soumah (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till ersättaryttrande. 

Bilaga 
Förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga, förslag till beslut, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
2022-01-27 
  
Kvalitetspremie inom hemtjänsten 
  
Dnr SKHLM 2021/827 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Förslag till beslut 
Att avslå stadsförvaltningens svar på remiss 
Att därutöver anföra följande 
Vi inom oppositionen motsätter oss förslaget om kvalitetspremier 
inom hemtjänsten. Vi anser att det är en märklig inställning från den 
borgerliga majoriteten att belöna de utförare som uppfyller avtalet 
de tecknat med staden. Vi betalar redan för att de ska följa kraven vi 
ställt i upphandlingen och ser inte, som majoriteten, någon 
anledning att använda skattepengar till att locka dem till att uppfylla 
villkoren och utföra det arbete de redan åtagit sig att göra. Vi ställer 
oss frågan varför verksamheterna inte håller den kvalitet som kan 
förväntas?  
Vi ser att införandet av kvalitetspremier medför flertalet risker. Om 
verksamheter inte når kraven för kvalitetspremien men samtidigt 
utför uppdraget tillräckligt väl för att en uppsägning av avtalet inte 
ska vara aktuellt, skapas en kategori utförare som helt enkelt bara är 
lite sämre. Vi menar också att det finns ett etiskt perspektiv som 
inte alls tillgodoses i förslaget. Vi undrar om kvalitetspremien 
kommer att redovisas för brukarna och i så fall hur det ska göras 
begripligt för allmänheten. Det finns idag över 70 hemtjänstutförare 
att välja på, att införa ytterligare en parameter att inkludera i sitt val 
av utförare kommer inte förenkla valet utan snarare utgöra ett 
hinder. 
I Tillitsdelegationens huvudbetänkande går det att läsa att forskning 
visar att det inte finns belägg för att införandet av målbaserad 
styrning höjer kvaliteten mer än i de verksamheter som håller hög 
kvalitet. Det är alltså inte en metod som går att tillämpa för att höja 
den generella kvalitetsnivån. Vidare menar delegationen att det 
finns risk att målbaserad styrning leder till att utförare kommer att 
sålla bland brukarna och välja bort de med mer komplexa behov, 
allt för att ha möjlighet att öka vinstmarginalen. Detta skulle 
sannolikt innebära ett ökat ansvar för hemtjänsten i egen regi, som 
givetvis inte väljer bort brukare. 
Utförarna föreslås kunna ta del av kvalitetspremien om de uppfyller 
uppsatta premienivåer baserat på tre kvalitetsindikatorer. De 
indikatorer som föreslås är kontinuiteten i den personal som den 
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enskilde träffar, andelen arbetade timmar som utgörs av 
timavlönade medarbetare och medarbetarnas utbildningsnivå. 
Äldreförvaltningen lyfter fram att kontinuitet som bygger på att 
personalens arbetsmiljö blir åsidosatt inte ska premieras och föreslår 
därför en modell där minst två av tre indikatorer behöver vara 
uppfyllda för att få ta del av premien. Förvaltningen menar, med 
rätta, att hög kontinuitet hos kund i vissa fall kan innebära att 
arbetsmiljön för personalen inte är acceptabel exempelvis genom att 
arbetstidslagen inte följs och/eller att det är en hög andel 
timanställda. Vi anser inte att detta är en tillräckligt stor garanti för 
att säkerställa en hög kvalitet och en god arbetsmiljö och undrar 
vilka andra parametrar som kommer att behöva stryka på foten när 
utförarna ska jaga bonusar. 
Vi har ytterligare invändningar mot förslaget eftersom vi 
ifrågasätter de utbildningskrav som ställs i ärendet och som avviker 
från villkoren i upphandlingen. Minst 60 procent ska ha 600 poäng 
eller mer i karaktärsämnena vård och omsorg, vilket är en 
utbildning lägre än vårdbiträdesnivå. Likaså sänks kravet på 
andelen undersköterskor från 30 procent till 20 procent. 
Vi ser dock två positiva saker med detta ärende. Det ena är att det 
endast ska prövas i mindre skala, det är vi tacksamma för. Det andra 
är att modellen ska följas upp och utvärderas efter provperioden, 
även det är något vi välkomnar. Enligt förslaget ska modellen följas 
upp och utvärderas efter provperioden dock utan specificeringar av 
uppföljningsmetodik. Vi önskar istället att den borgerliga 
majoriteten hade insett vikten av att satsa på uppföljning av 
följsamheten av de befintliga avtalen med tillhörande villkor och 
krav. Vi kan konstatera att nödvändiga reformer som ramtid, tid för 
återhämtning, fortbildning och reflektion för personalen inte 
genomförts inom nuvarande system, eftersom varje minut redan är 
schemalagd för tid hemma hos brukare. Vi undrar vad som kommer 
att utvärderas och med vilken frekvens? Kommer brukarnas och 
personalens upplevelser tas i beaktande? Eller är det enbart 
utbetalade skattepengar i bonus för ett sämre utfört arbete än redan 
avtalat som kommer att bedöma hur modellen fungerat? 
Vi anser att inom den underdimensionerade hemtjänsten behövs ett 
helhetsperspektiv med kraftfulla åtgärder. Vi kräver i nuläget en 
budget med riktad och långsiktig finansiering som säkerställer en 
omsorg med god kvalitet enligt beprövade och vetenskapligt 
fastställa metoder för omsorgsarbetet och att äldrenämnden utreder 
vilken ersättningsmodell som ger bäst utfall på kvalitet och 
arbetsmiljö. 
  
  
  
  
 

Sida 29 (54)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2022 
 

2022-01-27 

Handlingar i ärendet 
 SKHLM 2021/1011-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av 

kvalitetspremie inom hemtjänsten. 
 SKHLM 2021/1011-1.1 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: 

KS 2021/1471 Tjänsteutlåtande 
 SKHLM 2021/1011-1 Remiss av Kvalitetspremie inom 

hemtjänst, KS 2021/1471. 
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§ 29 
Internremiss: biotopskyddsutredning  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/913 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/913-9 (Godkänd - R 1) Internremiss 
biotopskyddsutredning. 

 SKHLM 2021/913-2 Kontorsremiss 
 SKHLM 2021/913-3 Utredning. 
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§ 30 
Internremiss: rivning av befintlig bergbana och 
uppförande av nya stödmurar och hissanläggning  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/932 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/932-4 Försättsblad till anmälan. 
 SKHLM 2021/932-5 Remissvar från Skärholmens 

stadsdelsförvaltning 
 626325 Ritningar, illustrationer Harholmen 
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§ 31 
Intern remiss: planärende på granskning, område vid 
Stångholmsbacken och Falkholmsgränd, fastigh. 
Stångholmen 1 mfl.  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/952 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/952-7 (Godkänd - R 1) Kopia av Upplysning 
planärendet är på granskning nr.2 - Område vid 
Stångholmsbacken och Falkholmsgränd, fastigh. 
Stångholmen 1 mm. 

 SKHLM 2021/952-2 Mejl från stadsbyggnadskontoret med 
upplysning om att planärendet är på granskning 
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§ 32 
Bygglovsremiss: ändring av handelsyta till kontor samt 
att verkstadsgarage byggs till  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/955 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/955-7 (Godkänd - R 1) Kopia av Ändring av 
handelsyta till kontor samt verkstadsgarage byggs till. 

 SKHLM 2021/955-1 Inkommande mail. 
 SKHLM 2021/955-3 Verksamhetsbeskrivning- Park 
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§ 33 
Intern remiss: markupplåtelse för parkering efter 
Skärholmsvägen, Slättgårdsvägen och Hantverksgången  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/963 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/963-4 Anmälan. Remiss yta för parkering, 
Skärholmsvägen-Slättgårdsvägen-Hantverksgången, Sätra. 

 SKHLM 2021/963-3 Remissvar yta för parkering, 
Skärholmsvägen-Slättgårdsvägen-Hantverksgången, Sätra. 

 SKHLM 2021/963-1 Bilaga 2. Remiss yta för parkering, 
Skärholmsvägen-Slättgårdsvägen-Hantverksgången, Sätra. 
(1/5) 

 SKHLM 2021/963-1.2 Bilaga 3. Remiss yta för parkering, 
Skärholmsvägen-Slättgårdsvägen-Hantverksgången, Sätra. 
(3/5) 

 SKHLM 2021/963-1.4 Bilaga 4. Remiss yta för parkering, 
Skärholmsvägen-Slättgårdsvägen-Hantverksgången, Sätra. 
(5/5) 
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§ 34 
Vidarebefordran av beslutanderätt: inbjudan till 
gemensam upphandling av "Statistiktjänster 2023"  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/976 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/976-5 Vidaredelegation Statistiktjänster 
Skärholmen. 
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§ 35 
Vidaredelegation av beslutanderätt: inbjudan till 
gemensam upphandling av skötsel av plaskdammar, 
duschar och vattenanläggningar  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/996 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/996-2 Vidaredelegation. 
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§ 36 
Vidaredelegation av beslutanderätt: inbjudan till 
gemensam upphandling av bemanningstjänster vid 
tillfälliga vakanser inom äldreomsorg och 
funktionsnedsättning  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/1012 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/1012-3 Vidaredelegation. 
 

Sida 38 (54)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2022 
 

2022-01-27 

§ 37 
Markanvisningar Skärholmens stadsdelsnämndsområde  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/995 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/995-2 Markanvisningar stadsdelen. 
Exploateringsnämnden kommer den 16 december att 
behandla följande ärenden i er stadsdel. 

 SKHLM 2021/995-2.1 Markanvisningar i er stadsdel (2/5) 
 SKHLM 2021/995-2.2 Markanvisningar i er stadsdel (3/5) 
 SKHLM 2021/995-2.3 Markanvisningar i er stadsdel (4/5) 
 SKHLM 2021/995-2.4 Markanvisningar i er stadsdel (5/5) 
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§ 38 
Ordförandebeslut att stadsdelsnämndens sammanträde 
den 27 januari hålls inom stängda dörrar  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/19 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 624046 ordförandebeslut 
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§ 39 
Protokoll - gruppledarmöte  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/2 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/2-21 Protokoll 2021-12-16. 
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§ 40 
Protokoll - Förvaltningsgruppen  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/4 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/4-19 Protokoll 2021-12-09. 
 

Sida 42 (54)



Skärholmens stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 2/2022 
 

2022-01-27 

§ 41 
Protokoll - Skärholmens råd för funktionshinderfrågor  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/5 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/5-20 Protokoll 2021-12-10. 
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§ 42 
Protokoll - Skärholmens Pensionärsråd  
- anmälningsärende 
SKHLM 2021/6 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2021/6-20 Protokoll 2021-12-09. 
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§ 43 
Balanslista uppdrag, SDN 2/2022-01-27  
- anmälningsärende 
SKHLM 2022/1 
 

Beslut  
Anmälan godkänns och läggs till handlingarna. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna och hör enhälligt bifall därtill. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKHLM 2022/1-1 Balanslista uppdrag - SDN 2/2022-01-27. 
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§ 44 
Unga vuxna  
- skrivelse från Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och 
Miiljöpartiet 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Ordförande Johan Kling (C) anmäler för Centerpartiet, 
Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiet en skrivelse till 
förvaltningen. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och Miljöpartiet. 
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Bilaga, skrivelse, Centerpartiet, Moderaterna, Liberalerna och 
Miljöpartiet 
Skärholmens SDN 
                                                                                       2022-01-27 
  
                                                                                       
  
Johan Kling (C) m.fl. 
Elisabeth Johnson (M) m.fl. 
Conny Gabrielsson (L) m.fl. 
Sara Grolander (MP) m.fl 
  
  
Skrivelse – Unga vuxna. 
  
Från den grönblå majoriteten i både Skärholmen och Stockholms 
stad är målsättningen glasklar. Fler invånare ska ha ett jobb att gå 
till. Det är så vi bygger ett inkluderande och hållbart samhälle För 
att kunna starta sitt vuxenliv, få en första rad på CV:t och skaffa en 
bostad är en fungerande skolgång och en bra start på arbetslivet 
avgörande. 
  
Egenförsörjning verkar också förebyggande mot att dras in i 
kriminalitet. Därför behöver vi aktivt jobba med de främjande och 
förebyggande arbetet som verkar nedåt i åldrarna. Det är avgörande 
för att minska risken att barn, unga och unga vuxna dras in i 
kriminalitet, liksom för att främja att fler unga klarar grundskolan 
med gymnasiebehörighet och därmed har möjlighet att studera 
vidare och kommer in i arbete. Samtidigt behöver vi arbeta 
främjande och förebyggande även med de unga vuxna så att fler 
slutför gymnasiet och att färre unga vuxna är öppet arbetslösa. 
  
I vårt stadsdelsnämndsområde bor idag omkring 1300 unga i 
åldrarna 18-20 år. Av dessa är omkring 5% öppet arbetslösa och en 
del avbryter sin gymnasiegång av olika skäl. I samband med att 
fritidsgårdarnas målgrupp är våra skolelever, och riktningen i staden 
är att verksamheten fokuserar på de upp till 18 år, vill vi i den 
grönblå majoriteten säkerställa att även de unga vuxnas behov av 
mötesplatser och stöd tillgodoses. 
  
Därför yrkar vi att 
  
- förvaltningen får i uppdrag att ta fram en strategi för hur 
förvaltningen i samverkan med arbetsmarknadsförvaltningen och 
utbildningsförvaltningen ska arbeta främjande för 
stadsdelsnämndsområdets unga vuxna 18-20 år med särskilt fokus 
på studieframgång och sänkta trösklar till arbetsmarknad. 
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- förvaltningen får i uppdrag att utreda hur förvaltningen i 
samverkan med stadens bolag och förvaltningar, näringsliv och 
föreningsliv kan få igång en verksamhet i år för målgruppen 18-20 
år som utifrån ett främjande förhållningssätt verkar för att fler unga 
klarar gymnasiet, att fler unga går vidare till eftergymnasiala studier 
samt att färre unga är öppet arbetslösa.  
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§ 45 
Otillåten påverkan av myndighetsutövning  
- skrivelse från Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande 
  

Beslut  
Nämnden skickar skrivelsen till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande, 
en skrivelse till förvaltningen. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt 
initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
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Bilaga, Skrivelse, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande. 
2022-01-27 
  
Otillåten påverkan av myndighetsutövnin 
  
Salar Rashid m.fl. (S) 
Shamsa Ali Hassan m.fl. (V) 
Sara Soumah EY (Fi) 
  
Skrivelse om otillåten påverkan av myndighetsutövning 
  
  
Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som 
sitt ersättaryttrande, föreslår att förvaltningen får följande uppdrag 
av Skärholmens stadsdelsnämnd: 
  
1. Att stadsdelsförvaltningen presenterar för stadsdelsnämnden en 
åtgärdsplan för problemet med underrapporteringar 
  
2. Att stadsdelsförvaltningen för stadsdelsnämnden presenterar hur 
man arbetar med mångfald- och representationsfrågor inom 
socialtjänsten 
  
3. Att skärholmens stadsdelsförvaltning presenterar förslag på hur 
man kan få ner personalomsättningen inom socialtjänsten 
  
I budgeten för 2015 fick kommunstyrelsen i uppdrag att i samråd 
med socialnämnden ta fram en stadsövergripande handlingsplan för 
förbättrad arbetssituation för socialsekreterare och 
biståndshandläggare. Det är ett arbete som staden måste fortsätta 
hålla i. 
Akademikerförbundet SSR har flertalet gånger nationellt slagit fast 
att personalomsättningen inom socialtjänsten har de senaste åren 
varit hög och många kommuner har haft svårt att rekrytera ny 
personal. Skärholmen och Stockholms stad är inget undantag i detta 
fall. 
Det är även viktigt att ha med sig att en hög personalomsättningen 
för exempelvis socialsekreterare för direkta effekter för andra 
samhällsvetenskapliga yrkesgrupper inom staden. Både vad gäller 
lönebildning och stadens kompetensförsörjning i bredare 
bemärkelse. 
  
I ärendet framkommer det att underrapportering av otillåten 
påverkan av myndighetsutövning sker idag inom socialtjänsten. 
Orsakerna är bland annat tidsbrist, att rapporteringssystemet 
upplevs svårhanterligt samt att det i många fall är otydligt hur vissa 
händelser ska rapporteras. Intervjupersonerna lyfter även att det 
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finns risk för normalisering kring otillåten påverkan såsom hot och 
våld, och att personalen inte hinner reflektera över händelsen. Vi 
anser att det är otäckt att behöva bemöta liknande situationer på ens 
arbetsplats, det är inte en säker arbetsmiljö om otillåten påverkan 
normaliseras och är ofta förekommande. 
  
Allt detta sammantaget gör att tilltron för socialtjänsten minskar 
både hos invånarna och för framtida medarbetare. Idag upplever 
många socialsekreterare och biståndshandläggare att arbetet 
socialtjänsten inte överensstämmer alltid utförs i enlighet med 
socialtjänstlagen, SOL. Lagen är tydlig, men dess implementeringar 
i form av en ramlag, försvåras om problem med allt för strama 
ekonomiska ramar, detaljerade styrsystem och svårigheter att 
rekrytera och behålla personal blir en normalitet. 
Personalomsättningen inom socialtjänsten blir även fråga om 
arbetsrätt, när anställda lämnar sina positioner efter kort tid på 
grund av låg lön, dåligt bemötande och att beslut tas av högt 
uppsatta chefer utan tillräcklig kontakt med verksamheten. Detta 
undergräver medarbetarnas profession och möjligheten till 
kompetensutveckling. 
Stadsdelsförvaltningen behöver även hitta sätt att arbeta med 
mångfald- och representationsfrågor. För att öka tilltron 
socialtjänsten och för att få en mer inkluderande arbetsplats. En 
arbetsplats rik på mångfald minskar riskerna för diskriminering, 
rekryteringsproblem, trakasserier, mobbning och dålig 
sammanhållning. 
Klienter behöver kontinuitet och inte ett ständigt flöde av nya 
handläggare där det finns risk att hamna mellan stolarna. Mångfald 
inom socialtjänsten är givande för en mer jämlik bedömning och 
process där man beviljas insatser man har rätt till. Många klienter är 
i behov av personal med olika perspektiv och kulturell erfarenhet. 
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§ 46 
Skrivelse om utredning av stora förskolor kontra mindre 
enheter  
- skrivelse från Sverigedemokraterna 
  

Beslut  
Skrivelsen skickas till förvaltningen för beredning. 
 

Förslag till beslut 
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
en skrivelse till förvaltningen. 

Beslutsgång 
Ordförande Johan Kling (C) yrkar att skrivelsen skickas till 
förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill. 

Bilaga 
Skrivelse, Sverigedemokraterna. 
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Bilaga, skrivelse, Sverigedemokraterna 
Skärholmens Stadsdelsnämnd 
2021-01-27 
Tapani Juntunen (SD) 
                                                                                                             
                                                                                                     
 Mari Malm (SD) 
  
Skrivelse om Stora förskolor kontra små förskolor 
Förslag till beslut 
  
 - Att Nämnden beslutar att uppdra åt förvaltningen att utreda vad 
aktuell och relevant forskning pekar ut som viktiga faktorer för att 
större förskole enheter ska fungera lika bra som minde förskole 
enheter. 
  
16 December blev en sakkunnig på Skolverket intervjuad av Mitt i 
Skärholmen. Sakfrågan som diskuterades var Större förskolor 
kontra mindre enheter. Denna sakkunniga påtalade att större enheter 
kan fungera lika bra som mindre enheter. Dock pekade denna 
sakkunniga ut flera faktorer som relevanta för att de större 
enheterna ska fungera optimalt. Denna sakkunniga hänvisade till 
forskning. 
  
Med anledning av detta vill vi från Sverigedemokraterna initiera en 
utredning kring denna forskning. Förskoleverksamheten är en stor 
del och viktig del av förvaltningens kärnverksamhet. Vår ambition 
är att den verksamheten måste ligga i framkant med vad aktuell 
forskning pekar ut som relevant. 
  
Syftet med detta utredningsförslag är att skapa ett gemensamt 
underlag för framtida bedömning av stundande och framtida 
förskolebyggnation. Ett underlag med tydliga definitioner av 
begrepp, relevanta faktorer som påverkar förskoleverksamheten. 
Samt att vi vill i utredningen se en reflektion från förvaltningen hur 
den befintliga förskoleverksamheten fungerar i förhållande till det 
som forskningen pekar ut som relevant. 
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Då inga övriga frågor förelåg avslutade ordförande Johan Kling (C) 
sammanträdet kl. 19.15. 
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